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2012D02114 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Economische Zaken, Landbouw en Innovatie 
heeft over het Ontwerpbesluit houdende regels met betrekking tot 
bedrijfsmatige activiteiten met gezelschapdieren (Besluit gezelschaps-
dieren) met het oog op verbetering van het dierenwelzijn en ter 
vervanging van het Honden- en kattenbesluit 1999 onder Kamerstuk-
nummer 28 286, nr. 539, de navolgende vragen ter beantwoording aan de 
regering voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie,
Van der Ham 

De adjunct-griffier van de commissie,
Schüssel 
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1 
Wat zijn exact de verschillen tussen het Honden- en kattenbesluit 1999 
(HKB) en het Besluit gezelschapsdieren? Kunt u dit gedetailleerd 
weergeven in een schematisch overzicht? 

2 
Kunt u in het gevraagde schematische overzicht ook versoepelingen ten 
opzichte van het HKB aangeven met daarbij de rechtvaardiging voor de 
versoepeling? 

3 
Is de Europese Overeenkomst ter bescherming van kleine huisdieren 
vatbaar voor verschillen in interpretatie die gevolgen hebben voor de 
implementatie in de verschillende lidstaten? Zo ja, kunt u dit toelichten? 

4 
Waarom wacht u niet met dit besluit tot de Wet dieren in werking treedt 
aangezien dit besluit hierop gebaseerd zal worden? 

5 
Waarom is er zo weinig aandacht voor andere dieren dan honden en 
katten in het besluit? 

6 
Welke overwegingen lagen ten grondslag aan de keuze dit besluit slechts 
tot de gewervelde dieren te beperken? 

7 
Klopt het dat artikel 3 verstrekkende gevolgen heeft voor de groothandels-
bedrijven in gezelschapsdieren welke dieren leveren aan de detailhandel? 
Zo ja, is dat wenselijk aangezien deze groothandelsbedrijven beschikken 
over expertise over vervoer van de dieren en voldoen aan de 
EU-Verordening 2005/1 inzake het welzijn van dieren tijdens vervoer? 

8 
Waarom worden de (tussen)handelaren, dierenambulanceorganisaties, 
trimsalons en hondenuitlaatservices uitgesloten, aangezien daar sprake is 
van opvang van dieren? Is de tijdfactor de enige reden van uitsluiting? Zo 
ja, wat is het verschil ten opzichte van beurzen en tentoonstellingen? 
Waarom worden niet dezelfde regels voor alle tijdelijke opvang 
gehanteerd? 

9 
Op welke wijze vindt controle en handhaving plaats van de inrichtingen? 

10 
Waarom is er een verschil in beschermingsniveau tussen honden en 
katten enerzijds en de overige gezelschapsdieren anderzijds (zoals buiten 
het verblijf moeten komen en vaccinatie)? Maken de open normen niet dat 
deze toepasbaar zijn voor alle categorieën? Zo nee, waarom niet? 

11 
Is het niet zo dat open normen en doelvoorschriften het voor die 
sectoronderdelen die zouden willen deelnemen aan een certificatie het 
onmogelijk maken om te spreken van een «plus» boven de wet, waarmee 
het onderscheidend vermogen van gecertificeerde inrichtingen verdwijnt 
en daarmee hun drijfveer voor deelname verdwijnt? 
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12 
Waarom denkt u dat het besluit uiteindelijk door certificering wordt 
vervangen en op welke wijze zou dat dan gebeuren? Kan op een gegeven 
moment sprake zijn van een toezicht op controle, handhaving als drijfveer 
of biedt de inspectievakantie soelaas? Zo ja, hoe is dat vormgegeven? 

13 
Klopt het dat veel van de ondernemers op basis van cursorisch onderwijs, 
welke inhoudelijk gebaseerd zijn op hetzelfde kwalificatiedossier als 
dagonderwijs (crebo), dezelfde kennis verwerven? Zo ja, kunt u 
overwegen deze alsnog te laten gelden als bewijs van vakbekwaamheid? 

14 
Waarom denkt u dat met de algemene aanwijzing in artikel 9, dat een dier 
over voldoende bewegingsruimte moet beschikken, misstanden 
voorkomen kunnen worden? Waarom is niet gekozen voor minimum-
normen? 

15 
Hoe staat het met de juridische houdbaarheid van dit criterium bij 
overtredingen/ misstanden? Wordt de discussie over adequate hokgrootte 
zo niet verplaatst naar de rechtszaal, waar de rechters te weinig normen 
hebben om dit te kunnen toetsen? Welke gevolgen heeft dit voor de 
handhavers? 

16 
Kan de passage in artikel 10 over quarantaineruimte, isolatieruimte en 
ziekenboeg herschreven worden in de duidelijkere lijn van artikel 11? 

17 
Kan het besluit met een overgangstermijn van drie jaar worden 
aangepast, zodat ondernemers de tijd hebben om zich aan te passen aan 
de vereiste om over drie afzonderlijke ruimtes te beschikken voor het 
verzorgen en huisvesten van dieren met onbekende status, zieke dieren en 
dieren die er van worden verdacht een besmettelijke ziekte onder de leden 
te hebben? 

18 
Waarom is in artikel 19.2 de zinsnede opgenomen «voor zover mogelijk»? 

19 
Waarom is er gekozen voor een leeftijd vanaf 16 jaar om zelf een 
gezelschapsdier aanschaffen en niet vanaf 18 jaar? 

20 
Waarom is de aangenomen motie van het lid Van Gerven (Kamerstuk 28 
286, nr. 480), die een verbod op doorfok en vijf andere verzoeken aan de 
regering behelst, niet integraal en zelfs helemaal niet opgenomen in het 
ontwerpbesluit? 

21 
Waarom wordt een populatiebeheersplan met onafhankelijke toetsing niet 
verplicht gesteld? 

22 
Zou een populatiebeheersplan niet een uitvoerbare wijze zijn om doorfok 
van gezelschapsdieren te verbieden, waarbij indien er geen of een slecht 
populatiebeheersplan is de fokker beboet kan worden of een verkoop-
verbod kan worden opgelegd? Waarom is hier niet voor gekozen? 
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23 
Denkt u dat aan het tentoonstellen van doorgefokte ziekelijke dieren met 
dit besluit een einde komt? 

24 
Bent u bereid het probleem van doorfok in het ontwerpbesluit aan te 
pakken anders dan het over te laten aan de sector? 

25 
Waarom wordt er niet voor gekozen om alleen getoetste en diervriende-
lijke dierenverblijven toe te staan? 

26 
Waarom wordt in artikel 19.2 de term «voor zover mogelijk» 
opgeschreven? Bemoeilijkt dit vervolging van overtredingen niet? 
Waarom is deze formulering gekozen? Bent u bereid deze formulering aan 
te passen? 

27 
Waarom worden « biologisch normale percentages die lijden aan erfelijke 
defecten» niet genoemd in artikel 19 en waarom wordt hier niet de 
beperking van de inzet van fokdieren tot biologisch gezonde percentages 
genoemd? 

28 
Waarom worden bij art 19 punt 2 lid a alleen «ernstige» afwijkingen 
genoemd. Waarom zijn gewone ziekelijke afwijkingen niet erg genoeg om 
te vermijden? 

29 
Op welke wijze wilt u met dit besluit de illegale handel in exotische dieren 
aanpakken? Is het dan niet verstandig om (tussen)handelaren onder het 
besluit te laten vallen? 

30 
Op welke wijze ondersteunen doelvoorschriften zelfregulering op basis 
van vrijwillige certificering? 

31 
Hoe verhoudt de wens tot zelfregulering zich met het besluit? 

32 
Waarom kwam het certificatiestelsel niet van de grond? 

33 
Hoe kan een certificatiestelsel functioneren naast wetgeving op dit gebied 
en wat is dan het nut van certificering naast deze wetgeving? 

34 
Waarom wordt een gedragen certificatiestelsel op korte termijn niet 
verwacht? Breng dit besluit daar verandering in? 

35 
Hoe gaat u de consument helpen om zijn verantwoordelijkheid te nemen 
voor een doordachte keuze voor het moment van aanschaf? 

36 
Welke maatregelen neemt de overheid om (toekomstige) houders van 
dieren van hun verantwoordelijkheid bewust te maken? 
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37 
Hoe kunnen dierhouders herkennen of zij dieren betrekken bij 
betrouwbare en reguliere adressen, waar zorgvuldig met dieren wordt 
omgegaan? 

38 
Hoe kunnen fokkers weten of zij zorgvuldig met dieren omgaan? 

39 
Kunt u toelichten waarom u er niet voor kiest om het welzijn van alle 
gehouden dieren te verbeteren, maar alleen regels stelt voor bedrijfsmatig 
gehouden dieren? 

40 
Kunt u uiteenzetten waarom u kiest voor een onderscheid tussen 
bedrijfsmatig en hobbymatig gehouden dieren? Wat is het verschil in 
criteria voor dierenwelzijn bij fokken, huisvesten en verzorgen van dieren, 
die gehouden worden voor de hobby of niet? 

41 
Kunt u aangeven hoe u de naleving van deze regels bij de levendige 
handel in honden, katten en andere gezelschapsdieren via Marktplaats 
wilt gaan controleren en handhaven? Hoe gaat u daarbij uitzoeken of er 
gezelschapsdieren worden verkocht aan anderen dan familie en vrienden? 

42 
Kunnen de passages op bladzijde 17 en 19 ten aanzien van wel of niet 
bedrijfsmatigheid gelijkluidend worden aangepast, aangezien de passage 
op bladzijde 17 duidelijker is? 

43 
Waarom is de grens van 20 honden (4 nesten per jaar) uit het HKB 
overgenomen? Bent u voornemens om ook voor andere diersoorten een 
dergelijke getalsmatige richtsnoer te gaan formuleren? 

44 
Kunt u aangeven welk ethisch kader ten grondslag ligt aan de afweging of 
een diersoort «kennelijk» bestemd is om te houden voor liefhebberij of 
gezelschap? 

45 
Kunt u uitleggen waarom gezelschapsdieren die worden gehouden voor 
vermaak niet onder de reikwijdte van dit besluit vallen en hoe het welzijn 
van deze dieren dan gaat regelen, aangezien zij ook buiten andere 
regelgeving vallen? 

46 
Hoe wilt u het welzijn van dieren onder de hoede van dierenambulanceor-
ganisaties, trimsalons en hondenuitlaatservices waarborgen, als zij niet 
onder dit besluit vallen? 

47 
Zijn er afdoende mogelijkheden voor kopers van dieren om, indien zij een 
ziekelijk dier gekocht hebben, hier genoegdoening voor te krijgen en een 
misstand gemakkelijk te melden? 

48 
Hoe zien de handhavingsrichtsnoeren eruit en wanneer wordt de Tweede 
Kamer hierover geïnformeerd? 
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49 
Waarom vallen trimsalons, hondenuitlaatservices, kinderboerderijen en 
onderwijsinstellingen niet onder het Besluit gezelschapsdieren, er 
vanuitgaande dat zij ook dieren opvangen? 

50 
Kunt u uiteenzetten aan welke criteria u denkt voor een erkend bewijs van 
vakbekwaamheid? 

51 
Welke onderdeel van uw ministerie is verantwoordelijk voor de 
meldingsplicht? 

52 
Hoe gaat u de regels omtrent huisvesting en verzorging van de verschil-
lende diersoorten vertalen naar criteria voor huisvestingssystemen, voer 
en andere dierproducten, die in de handel zijn voor het houden van deze 
dieren? Hoe gaat u waarborgen dat er alleen huisvestingssystemen op de 
markt zijn, die aan die criteria voldoen? 

53 
Waar is het criterium van informatiebehoefte van de diverse diersoorten 
terug te vinden en hoe wordt dit gewaarborgd, gecontroleerd en 
gehandhaafd? 

54 
Waar is het criterium van lichaamsbehoeften van de diverse diersoorten 
terug te vinden en hoe wordt dit gewaarborgd, gecontroleerd en 
gehandhaafd? 

55 
Waar is het criterium van tijdbehoeften van de diverse diersoorten terug 
te vinden en hoe wordt dit gewaarborgd, gecontroleerd en gehandhaafd? 

56 
Waar is het criterium van sociale behoeften van de diverse diersoorten 
terug te vinden en hoe wordt dit per diersoort gewaarborgd, gecontro-
leerd en gehandhaafd? 

57 
Hoe wordt rekening gehouden met de ethologische en fysiologische 
behoeften van katten, konijnen en overige diersoorten om tijd door te 
brengen buiten de ruimte waarin deze gehouden worden? 

58 
Waarom voldoen alleen kwalificaties die zijn opgenomen in het centraal 
register beroepsopleidingen (Crebo) aan de vakbekwaamheidseisen en 
niet die in het Centraal Register Kort Beroepsonderwijs of Nederlandse 
Raad voor Training en Opleiding? 

59 
Waarom is er ten aanzien van vaccinatie een onderscheid tussen 
diersoorten gemaakt, immers ook voor veel andere gehouden diersoorten 
is vaccinatie van belang? Kunt u toelichten hoe u de vaccinatie van andere 
diersoorten gaat waarborgen en hoe u dit wilt gaan controleren en 
handhaven? 

60 
Kunt u per diersoort aangeven welke maatregelen er voor de fokkers, 
handelaren en houders gaan gelden om in het kader van de volksge-
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zondheid de risico’s op zoönoses, als bijvoorbeeld papegaaienziekte, zo 
laag mogelijk te kunnen houden? 

61 
Hoe wordt de inhoud en de uitvoering van het protocol gezondheid 
gecontroleerd en gehandhaafd? 

62 
Hoe wordt de betrouwbaarheid van de schriftelijke informatie getoetst en 
de afgifte ervan gecontroleerd en gehandhaafd? 

63 
Welke relevante informatie met betrekking tot de gezondheidsstatus wordt 
verplicht gesteld? 

64 
Hoe worden de regels met betrekking tot socialisatie afgestemd op de 
leeftijd van het scheiden van het moederdier in het Besluit houden van 
dieren? 

65 
Kunt u uitleggen hoe de omschrijving van socialisatie ten aanzien van het 
wennen aan houderijomstandigheden zich verhoudt tot het tonen van 
soorteigen gedrag? 

66 
Volgt uit artikel 19, waarin gesteld wordt dat de wijze waarop met 
gezelschapsdieren gefokt mag worden het welzijn en de gezondheid van 
het ouderdier of nakomelingen niet mag benadelen, er een fokverbod gaat 
gelden voor bijvoorbeeld honden- en kattenrassen met schadelijke 
raskenmerken en/of erfelijke aandoeningen? Zo nee, wat betekent het 
dan? 

67 
Betekent artikel 19 dat gezien de schadelijke gevolgen voor het dieren-
welzijn door de hoge inteelttoename bij het fokken in gesloten populaties, 
de zogenaamde «raszuivere fokkerij» wordt verboden? 

68 
Wat betekent artikel 19 voor het fokken in gesloten populaties, gezien de 
schadelijke gevolgen voor het dierenwelzijn door de hoge inteelttoename? 

69 
Bent u bereid om ter bestrijding en/of vermindering van erfelijke 
kenmerken van honden (overdrijvingen en aandoeningen) gedragstesten 
en/of gezondheidstesten verplicht te stellen voor dieren waarmee wordt 
gefokt? 

70 
Waarom is er ten aanzien van socialisatie een onderscheid tussen 
diersoorten gemaakt, immers ook voor veel andere gehouden diersoorten 
is aandacht voor socialisatie van belang? Kunt u toelichten hoe u de 
socialisatie van andere diersoorten gaat waarborgen en hoe u dit wilt 
gaan controleren en handhaven? 

71 
Waarom zijn de vier kaders ten behoeve van fokkerij niet opgenomen in 
artikel 19? 
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72 
Wat zijn de belangrijkste oorzaken van de forse toename van de adminis-
tratieve lasten en kosten voor het bedrijfsleven? 

73 
Hoe gaat u controleren en handhaven dat er vakbekwaam personeel 
aanwezig is of supervisie door vakbekwaam personeel plaatsvindt? 

74 
Kunt u toelichten waarom u de verkoop van gezelschapsdieren op 
tentoonstellingen, beursen of markten wilt blijven toestaan, terwijl bekend 
is dat dit bijdraagt aan impulsaankopen van dieren, wat conform de 
Ongeriefanalyse van Wageningen UR (juli 2010) leidt tot een hoop 
vermijdbare welzijnsproblemen? Hoe verhoudt zich dit met de algemene 
doelstelling van dit besluit om het dierenwelzijn te bevorderen? 

75 
Kunt u toelichten waarom u de handelsmogelijkheden van fokkers, 
zwaarder wegen dan dierenwelzijn en de verkoop blijft van dieren op 
beurzen, markten en tentoonstellingen blijft toestaan, terwijl uit de 
Ongeriefanalyse van Wageningen UR (juli 2010) blijkt dat het transport 
naar en aanwezigheid op evenementen voor dieren een bron van stress 
is? Hoe verhoudt zich dit met de algemene doelstelling van dit besluit om 
het dierenwelzijn te bevorderen? 

76 
Kunt u uitleggen aan welke welzijnseisen op een tentoonstelling, beurs of 
markt, waar dieren veelal de hele dag met ingezwachtelde oren of met 
haren in de krulspelden van hand tot hand gaan, voldaan moet gaan 
worden en hoe u dit wilt controleren en handhaven? 

77 
Kunt u beschrijven hoe u de diverse doelvoorschriften, die veelal voor 
velerlei interpretatie vatbaat zijn, wilt gaan handhaven? 

78 
Wat zijn de gevolgen als iemand niet voldoet aan de aanmeldingsplicht? 

79 
Leidt de veterinaire controle ook niet tot (nalevings)kosten voor de 
veterinairen? 

80 
Klopt het dat er geen export plaatsvindt van dieren vanuit asielen en 
pensions? Zo ja, waarom eigenlijk niet? 

81 
Heeft het besluit geen impact op de import van vogels? 

82 
Hoe ziet de samenwerking tussen de verantwoordelijke instanties voor de 
uitvoerbaarheid en handhaafbaarheid eruit? Wat is de verdeling van de 
verantwoordelijkheden en bevoegdheden? 

83 
Wie zijn betrokken bij het opstellen van handhavingsrichtsnoeren? 

84 
Kunt u aangeven wat u gaat doen om te voorkomen dat (uitheemse) 
dieren gedumpt worden in de vrije natuur? Wat gaat u doen om de 
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daarmee gepaard gaande welzijnsproblemen en de problematiek van de 
zogenaamde invasieve exoten te voorkomen? 

85 
Kunt u uitleggen waarom er voor een identificatie en registeratie (I&R) 
verplichting onderscheid wordt gemaakt tussen de verschillende 
diersoorten en niet is gekozen voor een algehele verplichting om 
gehouden dieren te identificeren en registeren, zodat eigenaren zich niet 
ongestraft op eenvoudige wijze van «ongewenste» dieren kunnen 
ontdoen? 

86 
Kunt u uitleggen hoe u de malafide handel in de diverse gezelschaps-
dieren en de insleep van dierziekten wilt aanpakken zonder een I&R in 
combinatie met een gezondheids – en vaccinatiestatus verplicht te stellen? 

87 
Kunt u uitleggen hoe u de illegale handel van puppy’s en volwassen 
honden vanuit buiten Nederland wilt aanpakken als naast de I&R van de 
pup geen herkomst of afstamming geregistreerd hoeft te worden? 

88 
Is met het Besluit gezelschapsdieren de Europese overeenkomst ter 
bescherming van kleine huisdieren door Nederland volledig geïmplemen-
teerd? Zo nee, welke onderdelen moeten nog geïmplementeerd worden 
en wanneer wordt dit gedaan? 

89 
Welke garanties zijn er dat zelfregulering en een vrijwillig certificatiestelsel 
nu wel van de grond komen? 

90 
Kunt u een overzicht geven welke inspanningen in het verleden zijn 
gedaan om in de diverse branches tot een vrijwillige certificering te 
komen? Kunt u uitleggen waarom in het verleden de opzet van een 
vrijwillig certificatiestelsel niet tot resultaat heeft geleid? 

91 
Waarin verschilt de huidige aanpak om tot een vrijwillig certificatiestelsel 
te komen met die van de eerdere aanpak en waarom denkt u dat het nu 
wel van de grond zal komen? 

92 
Hoe kan het dierenwelzijn worden verbeterd als bij de inwerkingtreding 
van deze regel de vrijwillige certificering niet is voltooid? Hoe ziet u de 
invulling van de normen, nu er geen wettelijke normen zijn? 

93 
Als er geen vrijwillige certificering wordt doorgevoerd, bent u dan bereid 
om zelf nadere regels te gaan stellen? 

94 
Kunt u een gedetailleerd overzicht geven van de stand van zaken met 
betrekking tot de initiatieven voor vrijwillige certificering van diverse 
gezelschapsdierenorganisaties?
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